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1.  UVOD -  POVJERENIKA  ZA   SUĐENJE 
 

 
Proljetni   dio natjecanja 2023/2024. godine započela je I ŽNL, II ŽNL i III ŽNL - jug 16.i 

17. 03.2024. godine,  a 30. i 31.03.2024. godine III ŽNL – sjever, a prema kalendaru natjecanja 
koji je predložila Komisija za natjecanje, a usvojen na plenumu klubova i odobren od strane 
Izvršnog odbora NSBBŽ. Prije proljetne polusezone,  09.03.2024. godine  održan je seminar 
sudaca na kojima sam bio nazočan, a o čemu je zapisnik sastavio tajnik KNS NSBBŽ. Odaziv 
sudaca bio je na zavidnoj razini. Seminar je održan  na visokoj razini i nije bilo nikakvih 
problema.  Protekao je u najboljem redu. Ono što svakako treba naglasiti jeste, da u sudačkim 
redovima većinu čine mladi suci, što je za svaku pohvalu i napredak u radu Komisije sudaca. 
Tečaj za nove nogometne suce   nije održavan u ovom periodu, jer nije niti bilo potrebe za istim, 
zbog sasvim dovoljnog broja sudaca. Svo ti zorno pokazuje  da  KNS NSBBŽ jako dobro skrbi i 
brine za budućnost suđenja, ali ipak mišljenja sam da u rujnu treba održati novi tečaj za suce 

pripravnike. Dosta sudaca ipak napušta naše redove iz razno-raznih razloga – uglavnom 
egzistencijonalnih, statusnih i sl. (odlazak u inozemstvo, na fakutet, promjena adresa boravišta 
i prebivališta, tuzemni rad na terenu prestanak suđenja zbog radnih i drugih obaveza. Moramo 
naglasiti da imamo sasvim zadovoljavajući odaziv broja sudaca početnika. Velika promjena je 
što intezivno i neposredno pratimo sve mlade suce i sutkinje kroz mentorski program, a sve u 
cilju opstojnosti mladih sudaca i dizanja na višu razinu suđenja. Imali smo i  „posuđivanje“  
sudaca na ŽNL NS KC-KŽ županije !  Smatram da smo uvjerljivo nabolja i najbrojnija 
organizacija u usporedbi sa svim organizacijama i naše regije Sjever. Rad sa sucima i praćenje 
svih sudaca, bez lažne skromnosti apsolutno se može pripisati Povjereniku za suđenje (tajniku 
KNS NSBBŽ), kao i u dobroj mjeri Povjereniku za suđenje MUK-a, a kao povjerenici imali smo 
dosta dobru pomoć i suradnju sa Geler Vitomirom i u određenim situacijama sa Hruškar 
Stjepanom članom KNS. 

 
Kao Povjerenik imao sam  sasvim dovoljan broj sudaca za sve utakmice. Moramo biti 

zadovoljni da je ipak suđenje bilo na dobroj razini, ali  moramo još raditi sa mladima kako bi 
usvojili znanja, a uz iskustva koja stječu dobit ćemo i kvalitetu kod novih i mladih sudaca. Da 
bi se „stvorio“ dobar i kvalitetan sudac mora proći puno vremena, uz jako puno rada i praćenja 
sudaca na samom terenu za igru i uz puno tolerancije, kako kod klubova, tako i kod ljudi koji 
vode nogometne suce u NSBBŽ.  
 Veliki uspjeh je uspješan rad sa mladim sucima koji se sve manje „osipaju“ . Nekada 20 do 
30% opstojnosti postigli smo na 80 do 85% ostanaka sudaca nakon sezone, što je doista veliki 
uspjeh. No odlazak iz našeg članstva naglasio sam u predhodnom stavku, a on nije vezan za 
rad KNS, nego i za samo stanje u državi i stanje u sredinama u kojima živimo. Posebno moram 
istaknuti da trenutno imamo 4. kandidata za napredovanje na više lige, ali posebno me 
pozitivno zabrinjava impozantan broj u slijedećoj generaciji za napredovanje, gdje imamo čak 

20-ak kandidata. Usporedbe radi susjedne županije imaju svi zajedno 4. kandidata, dok oni što 
pišu hvalospjeve o radu u sudačkim redovima nemaju gotovo niti jednog kandidata za 
napredovanje (dvije županije naše regije). 

Cijelu polusezonu cijenim vrlodobrom – temelj za to su i ukupne ocjene sudaca od strane 
delegata. Mogu istaknuti da sam 100 % ispunio sve svoje obveze prema svim kandidatima za 
napredovanje. Svi kandidati koji su od strane KNS određeni za napredovanje, nesmetano su 
napredovali na više liste. Novim Pravilnikom o mentorstvu reguliran je način stjecanja nove 
kategorije sudaca, a imamo ih od I do IV kategorije.  
 

Prigoda je da istaknem da su se već nametnuli neki mladi suci koji se mogu pratiti i dati 
im prigodu za napredovanje, što je u svakom slučaju pohvalno, radi daljneg kontinuiteta 
praćenja svih liga, kako županijskih, tako i do najviših liga HNL-a, a u nekom razumnom 
periodu i na međunarodnoj razini (ovdje moram istaknuti da pratim gotovo sve suce na 
višim listama u cijeloj Hrvatskoj, ali NAGLAŠAVAM, da mi kao Savez imamo neviđenog 
talenta na razini cijele države i samo čudo bi moglo spriječiti da ga u dogledno vrijeme ne 
vidimo na najvišim utakmicama u organizaciji FIFA-e i UEFA-e). Radi se o našem 
pomoćnom sucu MARKU  MARUŠIĆ, (trenutno je na SS 2.NL), za kojeg garantiram da je 
sudac za najviše dosege, ali u tome mu svi mi moramo pomoći  i  „odraditi“  na svojim 
razinama, da bi on u konačnici i uspio. 
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 Uz još malo više masovnosti dobit ćemo i kvalitetu za budućnost. Bez obzira na 
navedeno trenutno imamo mlade suce u talent programu koji bi mogli dosegnuti i najviši 
stupanj natjecanja, nekolicina sudaca su u talent programu za SS HNL, SS II i III NL. Moram 
naglasiti  da smo po uzoru na KNS IO HNS i MK IO HNS i mi samostalno utemeljili rad 
Mentorske komisije IO NSBBŽ, koja praktički već radi i u funkciji je, a u cilju 
regularnosti predlažem IO NSBBŽ da donese odluku o utemeljenju iste, a predloženi su 
Išam Gadžo -predsjednik, Ivan Starčević – fitness, Marin Ćosić – član, Kristina Veljačić – 
član zadužena za ženski nogomet i sutkinje). 
 

 
U cijelom ovom dijelu prvenstva nisam imao neblagovremenih otkazivanja (osim jedan 

izoliran slučaj Čikvar  Marka, koji je procesuiran kod disciplinskog suca). Moram istaknuti da 
je ponašanje svih sudaca u cijelosti bilo iznimno korektno prema svojim obvezama. Nije sve bilo 
idealno, ali bilo je i nekih propusta u radu sudaca, ali ne u mjeri da je trebalo voditi disciplinski 

postupak. Ukratko rečeno, imao sam korektan odnos prema obvezama od strane sudaca, a 
nekorektnosti skoro da i nije bilo. Moram istaknuti da je odnos mladih sudaca iznimno 
korektan i mnogi od njih su za svaku pohvalu, ali isto tako postoje i neki njihovi mladenački 
grijesi koji su ipak zanemarivi i oprostivi. Posebnu ističem, da smo  razradili način rada sa 
mladim i talentiranim sucima koje je potrebno pratiti i pružamo im konkretnu pomoć kroz 
mentorski program na razini NSBBŽ. Posebno ističem zadnje kolo svih liga za koje sam 
imao ukupno 39 otkaza, ali uspjeli smo pokriti sve lige i utakmice što je ponekad naučna 
fantastika ! 
 

Postoji niz pozitivnih primjera, a također postoje suci koji su svakako zaslužili da se 
istaknu u pozitivnom svjetlu kroz ovo izvješće, a to su zaslužili svojom iznimnom korektnošću, 
primjerenim ponašanjem. Kao primjer ostalima i dalje  mogu služiti Marin Ćosić, Ivan 
Starčević, Luka Živković. Patrik Tkalčević, Luka Berić, Marko Marušić, Željana – Katarina 
Henc, i nekolicina starijih kolega kao: Stjepan Habek, Dalibor Jakupčević, Alen Jozić, Stipo 
Jukić, Dubravko Restek. 

 
Posebno ističem da imamo 8 sutkinja, po čemu smo jedna od najboljih županija, a 

svojim radom i kvalitetom već se nameću u perspektivne i kvalitetne sutkinje koje itekako 
mogu napredovati. Obzirom da su čak i premlade mišljenja sam da možemo uigrati i uvježbati 
jedan sudački ti koji može dosegnuti na vrlo zavidnu razinu, a prije svih tu je Željana Katarina 
Henc – izniman talent suđenja, a vrlo dobro se nameću po kvaliteti i Sara Bačak, Nika 
Čanađija, Tara Rabatić, , Ena Knezić, Lucija Prebanić, a moje iskreno mišljenje je da će se za 
neke od navedenih naći mjesta na vrlo visokoj razini suđenja. 

  
Sve lige koje organizira NSBBŽ pratio sam vrlo pozorno, a i lige koje organizira HNS-

središte  V regije SJEVER (sjedište u Varaždinu), U – 11, U – 13, U- 15,  REGIJA „A“  i „B“ i 
Prvu ligu kadetsko – juniorsku regija SJEVER, također smo pratili ligu kadeta regije ISTOK. 
 

I ovom prigodom želim istaći korektnu suradnju sa članovima Komisije  sudaca. U ovom 
periodu nije bilo nikakvog nesuglasja, mogu slobodno reći da smo funkcionirali na način 
elektroničkog komuniciranja,  ali iskreno rečeno nešto se treba i mijenjati u KNS. 
 
 Suradnja sa ostalim tijelima NSBBŽ bila je na zavidnoj razini i moram istaknuti da nije 
bilo nikakvih propusta niti problema. Imao sam izvrsnu suradnju sa tajnikom NSBBŽ (Miroslav 
Jurišić), uspješno smo surađivali cijelo vrijeme i bez najmanjeg nesuglasja, Povjerenikom za 
suđenje III NL – sjever (Željko Franić), Povjerenikom za suđenje IV NL  (Zlatko Šimčić) 
Povjerenikom za natjecanje (Žarko Čanađija), te Povjerenikom za natjecanje MUK-a (Igor 
Blagojević), i sa Povjerenikom za suđenje MUK-a, Marinom Ćosić, koji je novi i kojeg sam 
postupno uvodio u posao do  njegove cjelovite samostalnosti, a posebno moram istaknuti 
bezprijekoran rada ovog povjerenika. 
Nije se nikada dogodilo da nije bilo sudaca, iako je vrlo teško pratiti sve odgode i promjene 
termina (posebno kod mlađih kategorija).  
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ISTIČEM  DA SAM IMAO 100 %  SAMOSTALNOST  U RADU  KOD DELEGIRANJA! 
SMATRAM DA SAM SVA DELEGIRANJA ODRADIO SAVJESNO I KOREKTNO PREMA 
SVIMA, KAKO PREMA KLUBOVIMA, TAKO I PREMA SVIM SUCIMA. PREMA SVIM 
ZADAĆAMA ODNOSIO SAM SE PROFESIONALNO, BEZ SENTIMENTA I NIJE BILO NITI 
MILOSTI NITI „LJUBAVI“ PREMA BILO KOME. 
 
 
 
 
2.    NATJECATELJSKE  KATEGORIJE  
 
     1.    I     ŽNL       -                             14   klubova  /     13  kola  

2.    II    ŽNL                                                    14   klubova  /     13  kola  
3.    III   ŽNL- sjever     -                       11   klubova  /     11  kola  

4.    III  ŽNL  jug -                              14   klubova  /     13  kola 
5.    KUP  ŽNL   -                     58   klubova  /       3  kola 

     6.   U-11, U- 13, U- 15 « V regija «  4 kluba  po  3  momčadi   12    momčadi 
7.   Selekcije   NSBBŽ ,  prijateljske utakmice,  turniri,  razigravanja 
            

UKUPNO    4  natjecateljske  lige u NSBBŽ , KUP NSBBŽ i lige mladeži Regije sjever  
                 70 momčadi u različitim kategorijama natjecanja 
 

3.  BROJ  UTAKMICA  I  BROJ  KORIŠTENIH  SUDACA 
 
I   ŽNL   -  14  klubova /13  kola   x  7    =     91  utakmica  x  3     =      273  suca 
II  ŽNL    - 14  klubova /13  kola   x  7    =     91  utakmica  x  3     =      273  sudaca 
III   ŽNL  - jug - 14  klubova /13 kola x 7 =    91  utakmica  x  1   =          91  suca + 30 
III   ŽNL  -  sjever  11  klubova /11 kola x 5 =  55  utakmica  x  1   =        55  sudaca + 9 
KUP   ŽNL seniori  od   3 kola /          =    13  utakm.  x  3         =             39 sudaca 
>>V REGIJA<< U-11,U-13,U-15, 3 kluba   /15 kola  45 utakm.         =       69  sudaca 
REGIJA SJEVER 1. LIGA KADETA I JUNIORA 2. kluba  15.kola X 3 =     90 sudaca 
Regija ISTOK  NK Daruvar ...............................5. utakmica              =    15  sudaca 
Prijateljske utakmice za sve utakmice tijekom JESENI         ................. 68 sudaca 
 

UKUPNO:      421 službenih utakmica  + 66 prijateljskih = 487 utakmica 

UKUPNO:      1013    delegiranih  sudaca     

 

 

        

4.  DELEGIRANJE PO  KOLIMA I KATEGORIJAMA  NATJECANJA     

4.  1.      I  ŽNL      

Suđenje na I ŽNL ocijenjeno  je  vrlodobro, a zbog činjenice da su sudili suci s viših lista i 
suci koji su za napredovanje, pa tako nije bilo većih primjedbi na suđenje.   

 
Za ovu ligu nisam imao nikakvih poteškoća pri određivanju sudaca i uvijek sam imao 

gotovo sve suce na raspolaganju. Problem kod zamjene već delegiranih sudaca poznat je od 
ranije, a to je kasno dostavljanje zauzetih sudaca na višim listama ( posebno   I HNL juniori, 
kadeti i pioniri). 

Posebno ističem da smo na ovaj stupanj natjecanja uveli 15 mladih sudaca, koji su se 
pokazali iznimno uspješnim, a radi se uglavnom o 18 i 19 godišnjacima, a što je vrlo rijedak 
primjer čak i na razini države.  

 
Svi otkazi su bili blagovremeni (osim jednog gore već navedenog), a po mom sudu, 

sasvim opravdani. Na ovom stupnju natjecanja nisam imao nekorektnosti od strane sudaca i 
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mogu istaknuti da sam sve suce određivao sasvim samostalno, a s druge strane, nisam dobio 
niti jedan prigovor na delegiranje od bilo kojeg sudionika u ovom natjecanju. Mišljenja sam da 
je ovaj stupanj natjecanja na jednoj visokoj razini i da se na ovoj ligi vidi veliki napredak, a 
sama liga je završila korektno. Nije bilo lako sve to pratiti, ali je sve završilo bez ikakvih 
problema i „repova“. Sama liga je iznimno zahtjevna za praćenje, ali nismo imali nikakvih 
incidentnih situacija.  
 
 
4. 2.     II ŽNL       -    
 

Na ovom stupnju natjecanja također nije bilo nikakvih većih poteškoća u određivanju 
sudaca. Jedini problem se javlja kada suci sa viših lista odu prema gore, a onda dolazi do 
promjena svih sudaca na ovom stupnju, što samo po sebi stvara probleme kod promjene 
delegiranja, ali u ovom periodu i to se rijetko događalo. Na ovaj stupanj natjecanja određivao 

sam sve suce, a kao pomoćne suce određivao sam uglavnom mlade suce na koje se već sada 
može ozbiljno računati. U ovom stupnju uglavnom sude mladi suci i suci koji stječu uvjete za 
napredovanje u višu kategoriju, pa je to razlogom što je suđenje na ovom stupnju ocijenjeno 
više nego dobro, iako nije bilo većih propusta u suđenju.  

Niti jedan klub nije imao nikakvih pismenih, a niti usmenih prigovora! Jedine sugestije 
klubova su da im se šalju suci iz što manje udaljenosti, što nažalost nisam u mogućnosti. 
Nastojim apsolutno pravilno rasporediti - delegirati suce po klubovima, kako bi svima približno 
bili isti troškovi. 

I dalje je vrlo alarmantna situacija  na području 4 grada (Grubišno Polje, Garešnica, 
Čazma i Daruvar) nemamo niti kritični minimum sudaca ukupno ih je 14, što ne zadovoljava 
potrebe niti  45%  utakmica.  
 
Sugerirano svim klubovima sa tih područja da potaknu svoje mlade nogometaše da se 
prijave na novi tečaj za nogometne suce koji će se održati u RUJNU 2024. godine ! 
 
4. 3.     III ŽNL (sjever i jug ) 
 

Na sve utakmice ovog stupnja natjecanja određivao sam iskusne suce koji su svoje 
zadaće obavili na zavidnoj razini,  a pomoćne suce nisam određivao jedino iznimno kada su to 
sami klubovi tražili zbog važnosti utakmice ili sam osobno prosudio važnost pojedinih utakmica 
pa sam delegirao po tri suca. U uvodnom dijelu sam naglasio problematiku oko suđenja ovih 
liga i još jedanput ističem da je veliki problem pomanjkanja adekvatnih sudaca za ove 
utakmice. Odgoda na ovom stupnju nisam imao koje su bitne za naglasak u ovom izvješću. 
Doista sa najmanjim brojem sudaca u ovim ligama imamo, na sreću, najmanje problema u 
praksi. Posebno je za istaknuti da sam na utakmice ovih stupnjeva natjecanja određivao i veći 

broj sudaca sa viših lista, što do sada i nije bila praksa, a pokazalo se to dosta dobro. Treba 
sugerirati klubovima da razvijaju više športskog duha jedni prema drugima, te da je nogomet 
taj koji spaja ljude, a ne razdvaja. U suradnji sa svim klubovima, djelatnicima u klubovima, 
delegatima i samim sucima na ovom stupnju natjecanja potrebno je podići stanje i športski duh 
na višu razinu. 

 
4. 4.    REGIJA „A“ – DVA NAŠA KLUBA U-11 U-13  U-15  i JEDAN KLUB U REGIJI „B“ 
           LIGA «SJEVER»      SREDIŠTE  V  REGIJE  VARAŽDIN, 
           LIGA KADETA I JUNIORA  V  REGIJE 

 
Ove lige vodi Povjerenik za natjecanje gosp. Dino Kramar, a NSBBŽ prepušteno je da 

delegiraju svoje kvalitetne suce za suđenje istih. Sa naše Županije u natjecanju su  klubovi NK 
«BJELOVAR » i NK «MLADOST» Ždralovi i NK „DARUVAR“,  tako da smo svaki tjedan kao 
domaćini imali momčadi na Županiji, pa sam tako delegirao po dva ili tri suca za kategorije U-
11, U-13, U-15. Sezona je završena i nije bilo primjedbi na suđenje od strane klubova, kao niti 
od Povjerenika za natjecanje. Ove utakmice sudili su mladi suci za napredovanje ili suci sa 
višim kategorijama. Važno je istaknuti da su sve utakmice odigrane na vrijeme i da nije bilo 
nikakvog nesuglasja između vodstva lige i našeg saveza.  Pratimo i kvalitetnu Prvu ligu juniora i 



 7 

kadeta regije SJEVER,  gdje nastupaju NK „Bjelovar“ i NK „Mladost Ždralovi, a niti tu nije bilo 
nikakvih problema. 

Po prvi put delegiramo i suce za kadete HNK Daruvar, koji se natječu u regiji ISTOK. 
 
 
 
 
 

5. Z A K L J U Č A K 
 
 

U izuzetno velikom broju utakmica ( 487 ), suci su ispunili postavljene zadaće, a suđenje 
je bilo dosta uspješno obzirom da se radi o velikom broju delegiranih sudaca (1013) u relativno 
vrlo kratkom periodu - dva i pol mjeseca. Zasigurno da je bilo i nekih problema koji nisu bitno 

utjecali na tijek liga. Osobno sam iznimno zadovoljan sa suđenjem, a i dalje ćemo edukativno 
djelovati na mlade suce, te ćemo istima povjeriti što više složenih i teških utakmica. 
Zahvaljujem se svim sudionicima u nogometnim natjecanjima na strpljenju i tolerantnosti 
prema mladim i nesikusnim sucima koji se ipak uče suditi na samim utakmicama, jer to je 
njima praktični dio izobrazbe.   
 

Na kraju moram, po tko zna koji put, istaknuti da je posao Povjerenika za suđenje 
iznimno složen i težak, te potražuje maksimalnu angažiranost i to gotovo svakodnevno tijekom 
cijelog tjedna, a sami pokazatelji o broju utakmica  i broju delegiranih sudaca govore sami po 
sebi koliko je ovaj posao opsežan (broju 1013 delegirana suca treba dodati oko 100-injak 
promjena sudaca po otkazima iz razno-raznih razloga – znači oko 1113 delegiranih sudaca 
unutar dva i pol mjeseca). Trudio sam se da budem korektan prema svim sudionicima u svim 
nogometnim natjecanjima na našoj županiji. Smatram da sam svoje zadaće izvršio korektno, 
odgovorno, a što je najvažnije, na vrijeme i bez promašaja. Na sve ovo mora se još dodati da 
pratimo i sve druge nogometne događaje koje i ne organizira NSBBŽ, već razni školski i 
županijski savezi, a mi kao organizacija „pokrivamo“  i sve njihove događaje – natjecanja i razne 
turnire, kao i turnire koje organiziraju pojedini klubovi. Postoji određeni broj memorijalnih 
turnira koje orgniziraju različite institucije i na kojima naši suci daju doprinos kroz suđenje, 
što je za svaku pohvalu. Kada bi se zbrojile sve utakmice u tijeku jedne natjecateljske godine i 
turniri povjerenik odredi preko 2200  sudaca na utakmice i to samo po sebi govori koliki je 
obim posla, a na kraju se ipak sve odradi korektno. 

Na kraju ističem da su sve lige završile vrlo primjereno bez većih tenzija i nešportskih 
događanja u smislu natjecateljskog dijela. 

 
 

Uz športski pozdrav! 
 
 
                                                                                       POVJERENIK ZA SUĐENJE 
                                                                     Išam Gadžo, savezni nogometni  instruktor 

               Išam  Gadzo 
 
 
 
 PREDSJEDNIK KNS            PRIHVATIO IO NS BBŽ 
     KNS BBŽ                         PREDSJEDNIK NS BBŽ 
    Bruno  Marić                            Slavko Prišćan 

 
Ažurirano, 10. lipnja 2024. godine  
 
 
 

Stječimo povjerenje i djelujmo zajednički za dobrobit suđenja i hrvatskog nogometa 
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